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Waarom dit project? 
 
Zowel uit het NBA-cultuuronderzoek als uit het recent gehouden ledenonderzoek en de rondetafels 
van vorig jaar ‘Visie op kleinere mkb-praktijken’ blijkt dat veel leden nogal wat regelgeving als on-
nodig belastend ervaren. Ook de faculties Opstellen, Samenstellen en Verantwoorden en Audit & 
Assurance vroegen aandacht voor het onderwerp. Het NBA-bestuur heeft voor 2024 het thema 
'Regelverbetering' toegevoegd aan de strategische programma's.  
 
‘Ook last van regeldruk? Help mee!’ Met deze oproep zijn alle NBA-leden begin dit jaar uitgenodigd 
om mee te doen aan een enquête over dit onderwerp. De uitkomsten hiervan leveren bruikbare in-
put op voor zowel het programma Regelverbetering in het algemeen en voor deze deelsessie in 
het bijzonder. De ledenenquête van begin 2024 leverde ruim 430 voorbeelden en verbetersugges-
ties op van regelgeving die voor verbetering vatbaar is. Kortom keuze genoeg. 
 

Centrale vraag deelsessie 
 
Welke regels die als belastend worden ervaren moeten als eerste worden aangepakt? Welke on-
derwerpen moeten prioriteit krijgen? Dat zijn vragen die we graag in de deelsessie met leden be-
spreken.  
 

Programma deelsessie regelverbetering 
 
Tijdens de deelsessie op 10 juni ga je met collega’s een aantal specifieke voorbeelden uitdiepen 
om te bepalen op welke manier zaken handiger of logischer kunnen. Dat kan bijvoorbeeld het ei-
gen regelgevend proces van de NBA betreffen, maar kan ook worden opgepakt door meer of be-
tere uitleg van regelgeving of door het te agenderen in overleggen met externe partijen. Samen 
met je collega’s bepaal jij de agenda voor het project Regelverbetering. 

 
Een onderwerp waarop we tijdens de sessie in ieder geval zullen inzoomen is Standaard 4410 Sa-
menstellingsopdrachten en dan met name de dossiervereisten, inclusief hoe dat wordt ervaren bij 
toetsingen. Overige voorbeelden ter bespreking zijn nog nader te bepalen. 
 

Hosts deelsessie 
Bestuurslid van de Faculty OSV Dirk ter Harmsel (voorzitter) en Gregor Kruijssen, lid van het Col-
lege voor Beroepsreglementering (CB) en Subcommissie Assurance (SCA), nemen de begeleiding 
van de deelsessie Regelverbetering voor hun rekening. 

 
Achtergrond 
Ter voorbereiding op de deelsessie tref je in de bijlage een korte analyse van de enquêteresultaten 
aan. 
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Bijlage achtergrondinformatie enquête 

Ledenenquête Regeldruk 
 
Op de oproep in januari 2024 zijn 215 reacties binnengekomen. De meerderheid van de respon-
denten heeft daarbij ten minste twee en vaak drie voorbeelden nader toegelicht. Het totale aantal 
voorbeelden van 'wet- of regelgeving die als onnodig belastend wordt ervaren' komt daarmee op 
430. Met deze input zijn leden en NBA-medewerkers aan de slag gegaan met analyseren en on-
derzoeken waar de grootste gemene delers zich bevinden. Zodat we vervolgens kunnen vaststel-
len wat ervoor nodig is om er iets aan te doen en wie daarvoor aan zet is.  
 
Qua verdeling in categorieën laten de resultaten zien dat de 'NBA Beroepsregelgeving' met 44% 
het grootste aandeel vormt (met name doordat PE vaak is genoemd), gevolgd door ‘Overheidsre-
gelgeving’ met 40%. Op ruime afstand hiervan komen ‘Regels voor de jaarverslaggeving’ (9%) en 
'Interpretatie van de beroepsregelgeving door de eigen organisatie (handboeken, instructies etc.)' 
(6%). Qua meest genoemde onderwerpen stond PE bovenaan (76x).  
 
Specifiek over PE gaat een van de andere drie deelsessies tijdens de verenigingsconferentie, 
mede gebruik makend van deze uitkomsten uit de enquête over Regeldruk en op basis van de eva-
luatie PE-systematiek, die vervolgens in april 2024 is gehouden. Over de veelgenoemde onderwer-
pen in de enquête Regeldruk leest u hieronder meer. 

Specifieke onderwerpen 
 
Kijkend naar de onderwerpen die het vaakst zijn genoemd in de enquête zien we de volgende aan-
tallen (excl. de categorie ‘diversen’ en onderwerpen die minder dan 4x voorkomen): 
 
 
 

PE 
Wwft 
NV COS 
MKB 
Samenstel 
CSRD 
Toetsing 
Subsidieverklaringen 
WNT 
Dossiereisen 

76 
54 
29 
25 
23 
22 
15 
13 
13 
12 

UBO 
Fraude & continuïteit 
Belasting 
Klantacceptatie 
Jaarverslaggeving 
Audit IT 
Handreikingen 
Controlegrenzen 
NVKS 
Micro ondernemingen 

9 
8 
8 
7 
6 
5 
4 
4 
4 
4 

 
Kwantiteit zegt niet alles over de aard en inhoud van de kanttekeningen die invullers plaatsen. Wel 
wordt een aantal uitschieters zichtbaar en zien we dat assurance en mkb(-gerelateerde) onderwer-
pen in aanzienlijke mate voorkomen. De NBA Faculty Opstellen, Samenstellen en Verantwoorden 
(OSV), die het onderwerp mede heeft geagendeerd en in de aanloop naar de enquête een actieve 
rol speelt bij het programma Regelverbetering, heeft met speciale aandacht naar de enquêteresul-
taten gekeken. Ook de Faculty Audit & Assurance is in het voortraject van deze verenigingsconfe-
rentie betrokken. 
 


